
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України  

з питань освіти, науки та інновацій 

14 серпня 2024 року 

Веде засідання голова Комітету БАБАК С.В. 

 

ГРИШИНА Ю.М. Колеги, доброго дня. Доброго дня, Сергій 

Віталійович, Олена Іванівна. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Доброго дня.  

 

_______________. Доброго дня. 

 

КИРИЛЕНКО І.Г. Вітаю, друзі. 

 

_______________. Доброго дня. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, нас щось якось мало, чотири  і я п'ятий. Треба 

ще одного дочекатися і почнемо. Все, супер, можна починати. Ростислав 

доєднався, Роман доєднався, Валерій Колюх доєднався. Всі є. 

Шановні колеги, доброго дня. Розпочинаємо засідання Комітету 

Верховної Ради України з питань освіти, науки та інновацій. Сьогодні в 

порядку денному чотири питання. Перше – про затвердження плану роботи 

Комітету Верховної Ради України з питань освіти, науки та інновацій на 

період дванадцятої сесії Верховної Ради України дев'ятого скликання. Друге 

– про затвердження пропозицій Комітету Верховної Ради України з питань 

освіти, науки та інновацій до проекту порядку денного дванадцятої сесії 

Верховної Ради України дев'ятого скликання. Третє – про внесення змін до 

складу робочої групи щодо підготовки проекту Закону України про внесення 

змін до Закону України "Про вищу освіту" щодо розширення прав органів 

студентського самоврядування та забезпечення прав здобувачів вищої освіти 

до другого читання. Четверте – "Різне".  

Колеги, чи є доповнення, пропозиції, зауваження до порядку денного? 

Якщо ні, то прошу проголосувати за порядок денний. Хто – за?  

 

ПАВЛЕНКО Р.М. Павленко – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є. Дякую, колеги. 

 

_______________. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 8 – за. Хто – утримався? Проти? Немає. Отже, 

рішення прийнято.  

Переходимо до першого пункту порядку денного. Пункт перший: про 

затвердження плану роботи Комітету Верховної Ради України з питань 
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освіти, науки та інновацій на період дванадцятої сесії Верховної Ради 

України дев’ятого скликання.  

Шановні колеги, всім вам були розіслані пропозиції надати пропозиції 

до плану роботи. Всі надали, хто хотів, все ми об'єднали. Як завжди, 

пропонуємо деякі проекти законів, що вони вже включені в порядок денний, 

деякі знаходяться в нас в роботі, один ми пропонуємо між сесіями загубити 

шляхом голосування Верховної Ради і пропонується ряд контрольних питань, 

які ви надали і ми надали, і секретаріат це все узагальнив, у нас пропонується 

зараз 13 контрольних питань на найближчі пів року для нашої подальшої 

роботи. І планується навіть одне виїзне засідання поки що на листопад, 

можливо, ми його перенесемо трішки раніше, бо тема актуальна.  

Отже, колеги, чи є в когось зауваження, доповнення, пропозиції до 

того, що вам всім розіслано, узагальнено? Юлія Миколаївна, знаю, у вас є. 

Будь ласка, Юлія Миколаївна.  

 

ГРИШИНА Ю.М. Колеги, я всіх вітаю. Дякую всім, хто попрацював 

над цим планом.  

В мене є одна пропозиція, вона стосується того, що ми в 19-му році, це 

був один із перших не законопроектів, які ми з вами, законів, які ми з вами 

прийняли, це Закон щодо внесення змін до законів щодо покращення, я не 

пам'ятаю точно його назву, по освітній діяльності і там він фактично вже 

п'ять років, цей закон, працює і там ми з вами передбачили достатньо 

великий комплекс норм нових, ввели в дію. І ось і в тому числі там були 

внесені зміни щодо порядку ліцензування в Україні. І в мене є пропозиція, 

Сергій Віталійович і колеги, в мене є пропозиція проаналізувати як діє цей 

законопроект на практиці саме щодо питань ліцензування, щоб подивитися, 

що працює, що не працює, яка ефективність цього законопроекту, щоб, 

можливо, потім внести зміни до законодавства в цьому питанні. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Юлія Миколаївна.  

Це був Закон про вдосконалення, здається, освітньої діяльності  в сфері 

вищої освіти, це те, що ми наприкінці ще 19-го року, один з перших, який ми 

приймали, пам'ятаєте, великий закон, там було багато змін. Є по ньому, ми 

говорили з Юлією Миколаївною, там є одна проблема по цьому закону, ми 

вже в нього навіть в той закон, який ми приймали в 19-му році, ми вже 

повносили зміни, зокрема нашими дрібними законами та і Законом про 

індивідуальні освітні траєкторії. І зараз 10399, який в нас на другому читанні, 

він знов-таки вносить зміни в ті самі норми, які ми тоді прийняли в 19-му.  

Ми говорили з Юлією Миколаївною ось по цьому питанню і я не бачу 

великого сенсу ставити саме цей закон на контрольне питання, а от питання 

ліцензування давайте поставимо окремо контрольним питанням, тому що в 

нас ці питання виникнуть і достатньо скоро по результатах того як діти 

здають там КРОКи або ЄДКІ, або проміжні контролі буде питання, що 
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робити з ліцензіями чи подивитися на механізм, вдосконалення потенційне 

механізму відкликання ліцензій і так далі, і так далі.  

Тобто буде велике питання насправді, до якого ми так чи інакше 

прийдемо, і є пропозиція підтримати пропозицію Юлії Миколаївни і 

поставити, якось ми сформулюємо це питання, яке буде стосуватися саме 

питання ліцензування. Проаналізувати як це працювало останні пів року 

після того як ми ввели ліцензування рівнів: правильно, неправильно, які 

механізми, що задовольняє, що зв'язує руки, наприклад, Міністерству освіти і 

науки, що ми можемо вдосконалити, щоб це було ефективно насправді. Нема 

заперечень, колеги?  

Якщо нема заперечень, то давайте тоді… 

 

_______________. Нема. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте тоді додамо це в робочому порядку.  

Роман Павлович, будь ласка.  

 

ГРИЩУК Р.П. Вітаю, колеги. Я так само пропоную ще додати питання 

прав дітей на освіту, які за кордоном. Питання дуже актуальне, велика 

кількість українців за кордоном. Ми проводимо і багато зараз по 

трансформуванню Міжнародної української школи, там уже є питання, які 

хотів би я з вами в будь-якому випадку обговорити, бо там нам потрібні 

будуть і законодавчі зміни, і воно було б непогано і в форматі контрольного 

питання.  

Можливо, Сергій Віталійович, навіть в рамках виїзного засідання, ми 

знаємо, хто може нам допомогти там його організувати, зробити як 

контрольне також питання по статусу дітей, українців, за кордоном. 

Можливо, якщо і розширювати, то і дітей діаспорян. Я щойно повернувся з 

відряджень, велика кількість українців за походженням просто вимагають, 

щоб у них була можливість вивчати хоча б українську мову і все інше, і це 

наш потенціал, який, можливо, прихований, але який ми маємо так само 

думати, яким чином ми як держава можемо залучати. Тому питання освіти 

українських дітей за кордоном як контрольний від комітету, я думаю, точно 

було б актуально. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Роман Павлович. 

Я думаю, що ще ніхто не робив виїзне засідання за кордоном, обирайте 

країну, давайте спробуємо, приїдемо, на місці… 

 

ГРИЩУК Р.П. Я мав на увазі виїзне всередині України, бо за кордоном, 

напевно, дуже важко буде… 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Але, якщо без жартів, дякую, Роман Павлович, 

хороше питання, насправді важливе, давайте його поставимо теж в план 

роботи на цей рік, на десь там ближче до кінця року. Я знаю, що зараз і 

Міжнародна українська школа трансформується, напрацьовує нові 

механізми, є проблемні питання насправді по цих дітях, частково вони 

вирішуються Міністерством освіти і останніми наказами про 

перезарахування оцінок і так далі, але все одно нам потрібно це робити, бо 

частково ми вирішуємо, але системно до цього, на жаль, поки так не 

підходимо, бо проблем велика кількість і вони виникають щоденно. Тому 

давайте поставимо, сформулюємо це. Роман Павлович, в робочому порядку 

тоді з секретаріатом, будь ласка, сформулюйте як вам його поставити.  

Колеги, немає заперечень, якщо ми додамо це контрольне питання? 

Супер. 

 

ГРИШИНА Ю.М. Немає. 

 

_______________. Нема. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ще є в когось доповнення, пропозиції?  

 

КИРИЛЕНКО І.Г. Голосуємо.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, тоді, з вашого дозволу, ставлю на голосування 

проект рішення комітету. Відповідно до частини другої статті 41 Закону 

України "Про комітети Верховної Ради України" та на виконання доручення 

Голови Верховної Ради України Комітет Верховної Ради України з питань 

освіти, науки та інновацій вирішив.  

Перше. Затвердити план роботи Комітету Верховної Ради України з 

питань освіти, науки та інновацій на період дванадцятої сесії дев’ятого 

скликання з врахуванням пропозицій, висловлених народними депутатами 

України в письмовому вигляді і зараз під час засідання.  

Друге. Подати до Апарату Верховної Ради України для узагальнення 

затверджений на засіданні комітету план роботи на період дванадцятої сесії 

дев’ятого скликання. Контроль за виконанням рішення покласти на секретаря 

Комітету з питань освіти, науки та інновацій Піпу Наталію Романівну.  

Хто – за, прошу проголосувати.  

 

КИРИЛЕНКО І.Г. Кириленко – за. 

 

ПАВЛЕНКО Р.М. Павленко – за. 

 

КОЛЮХ В.В. Колюх – за. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Всі – за. Хто – утримався? Проти? Немає. 

Дякую, колеги. Рішення прийнято одноголосно. 

Переходимо до наступного пункту порядку денного. Пункт другий: про 

затвердження пропозицій Комітету Верховної Ради України з питань освіти, 

науки та інновацій до проекту порядку денного дванадцятої сесії Верховної 

Ради України дев’ятого скликання.  

Шановні колеги, це наша стандартна робота, в нас між нашими сесіями 

є можливість підчистити ті законопроекти, які ми відхилили або відправили 

на доопрацювання нашим комітетом. В нас наразі такий законопроект 

очевидний тільки один, який стосується нашого колеги народного депутата 

Гривка, який стосується електронних засобів навчання, ми його відхилили 

засіданням комітету, тому є пропозиція його списати рішенням Верховної 

Ради України.  

Всі інші законопроекти ми проаналізували, вони, як би ми не хотіли, 

ще зарано їх, напевно, втрачати, бо є в нас там законопроекти, які 

перекликаються, як законопроект Никорак і Романа Павловича, який 

стосується домедичної допомоги, але він ще не дійшов до фінальної своєї 

стадії, тому ми поки що не списуємо обидва, можливо, вони нам 

знадобляться для "дешних" законопроектів або якихось інших. Це саме 

стосується законопроектів Інни Романівни, які стосувалися питань 

академічної доброчесності, поки ми не довели до фінальної версії наш Закон 

великий про академічну доброчесність, давайте їх теж залишимо. Тобто всім 

вам висланий, в кожного з вас був на ознайомленні цей проект. Чи є в когось 

заперечення, зауваження, пропозиції додаткові? Якщо ні, то голосуємо. 

 

ГРИШИНА Ю.М.  Немає.  

 

КИРИЛЕНКО І.Г. Голосуємо. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні колеги, ставлю на голосування проект 

рішення комітету. Відповідно до частини першої статті 21 Закону України 

"Про Регламент Верховної Ради України" та на виконання доручення Голови 

Верховної Ради України Комітет Верховної Ради України з питань освіти, 

науки та інновацій вирішив.  

Перше. Затвердити пропозиції комітету до порядку денного 

дванадцятої сесії Верховної Ради України дев'ятого скликання.  

Друге. Надіслати пропозиції комітету до Апарату Верховної Ради 

України для узагальнення та підготовки зведених пропозицій на розгляд 

Погоджувальної ради депутатських фракцій і груп. Голові комітету за 

результатами розгляду на засіданнях комітету законопроектів направляти до 

Апарату Верховної Ради України пропозиції щодо включення таких 

законопроектів до порядку денного сесії або тижневого порядку денного 

засідань Верховної Ради України. 
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Хто – за, прошу проголосувати.  

 

КИРИЛЕНКО І.Г. Кириленко – за.  

 

ПАВЛЕНКО Р.М. Павленко – за.  

 

КОЛЮХ В.В. Колюх – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Всі – за. Хто – утримався? Проти? Немає. 

Дякую, колеги. Рішення прийнято одноголосно.  

Переходимо до наступного пункту порядку денного. Пункт третій: про 

внесення змін до складу робочої групи щодо підготовки проекту Закону 

України про внесення змін до Закону України "Про вищу освіту" щодо 

розширення прав органів студентського самоврядування та забезпечення 

прав здобувачів вищої освіти до другого читання.  

Шановні колеги,  була одна з пропозицій включити додатково учасника 

до складу робочої групи, а саме Тарасюк Аллу Юріївну – заступника 

директора департаменту, начальника відділу права та охорони здоров'я, 

освіти та культури Департаменту моніторингу додержання соціальних та 

економічних прав Секретаріату Уповноваженого Верховної Ради України з 

прав людини. Боже, я уявляю, яка візитівка довга.  

Колеги, немає заперечень?  

 

_______________. Нема.  

 

ГРИШИНА Ю.М.  Немає. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тоді ставлю на голосування. 

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Дякую, Сергій Віталійович, дуже дякую, народні 

депутати. Дякую вам дуже.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Немає за що, ми ще не проголосували, але, 

сподіваюся, через 20 секунд все буде добре. 

Отже, шановні колеги, ставлю на голосування проект рішення 

комітету… 

 

ВИННИЦЬКИЙ М. Сергій Віталійович, якщо можна, секундочку. Я 

дуже перепрошую, я не дуже розумію, чому там виникла якась проблема, але 

якраз так сталося, що зараз тут в мене в кабінеті є представники Української 

асоціації студентів і вони просили все-таки когось внести в робочу групу 

саме по цьому законопроекту, і чомусь так сталося, що там виникли якісь 
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проблеми з цим. Якщо можна було би ще включити в робочу групу Михайла 

Рака, ми були би дуже вдячні.  

 

ГРИШИНА Ю.М. Пане Михайло, які проблеми, в нас представники 

асоціації студентства є і керівництво асоціації є, всі представлені, у нас всі 

студентські організації представлені. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пане Михайло, доповідаю, всі, які в нас були внесені 

письмові пропозиції від Української асоціації студентів, всі були враховані 

ще на першому етапі підготовки. 

 

ВИННИЦЬКИЙ М. Ясно. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дивіться, якщо треба додатково внести, жодного 

питання, лист Української асоціації студентів на голову комітету, виносимо 

на найближче рішення комітету, затверджуємо, жодних питань немає… 

 

ВИННИЦЬКИЙ М. Дуже дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо є необхідність додати, да, в будь-який момент. 

Але все ж таки не з голосу.  

 

ВИННИЦЬКИЙ М. Дуже дякую. 

 

ГРИШИНА Ю.М. Все ж таки… Да. 

 

ВИННИЦЬКИЙ М. Вони, кажу ще раз, прийшли до мене в гості зараз і 

підняли це питання. Тому я прошу вибачення, але ми це письмово оформимо.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, да, да, нехай вони просто офіційно лист на 

комітет направлять. Я думаю, що ніхто не буде заперечувати.  

Отже, колеги, все-таки переходимо до прийняття рішення. Ставлю на 

голосування… 

 

ГРИШИНА Ю.М. Коли звучить слово "проблема", треба перевірити, 

пане Михайле, чи є проблема. В нас немає ніяких проблем. Всі, хто 

звертався, абсолютно ми всіх включили. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юлія Миколаївна, немає проблем.  

 

ВИННИЦЬКИЙ М. Прошу вибачення, якщо я десь не так висловився. 

Вибачте.  
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ГРИШИНА Ю.М. Все нормально. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, колеги, з третього разу приймемо рішення, будь 

ласка. Ставлю на голосування проект рішення комітету.  

Перше. Включити до складу робочої групи щодо підготовки проекту 

Закону України про внесення змін до Закону України "Про вищу освіту" 

щодо розширення прав органів студентського самоврядування та 

забезпечення прав здобувачів вищої освіти до другого читання Тарасюк Аллу 

Юріївну, я вже зачитував її посаду.  

Друге. Контроль за виконанням цього рішення покласти на голову 

підкомітету з питань вищої освіти Юлію Миколаївну Гришину.  

Хто – за, прошу проголосувати.  

 

КИРИЛЕНКО І.Г. Кириленко – за.  

 

_______________. Дякую за довіру. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Всі – за. Хто – утримався? Проти? Немає. 

Дякую, колеги. Рішення прийнято одноголосно.  

І останній пункт порядку денного – пункт четвертий "Різне". Чи є в нас 

в когось "Різне"? Немає. 

Я щиро дякую всім за те, що приділили свій час. Це хоч маленьке і 

коротеньке, але дуже важливе засідання комітету, яке забезпечує нашу 

роботу на найближчі пів року. Тому дякую всім. Дякую Міністерству освіти, 

яке зайшло час і підключилося таким великим складом. Всім гарного і 

спокійного дня. Бережіть себе. До наступних зустрічей.  

До побачення. Засідання комітету вважається закритим.  


